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Oświadczenie skierowane do ministra obrony narodowej Mariusza Błaszczaka 

Szanowny Panie Premierze! 

Od początku zbrojnej agresji Federacji Rosyjskiej na niepodległą Ukrainę media w Polsce i innych 

państwach NATO wskazują teren tzw. przesmyku suwalskiego jako jedno z najbardziej zagrożonych 

miejsc na całym obszarze NATO. Informacje te nasiliły się w ostatnich tygodniach, kiedy Litwa 

zablokowała transport kolejowy towarów przez swoje terytorium pomiędzy Białorusią a rosyjską 

eksklawą – obwodem kaliningradzkim. 

O prawdopodobnym ataku Rosji na Ukrainę polskie władze zostały poinformowane przez naszych 

NATO-wskich sojuszników już późną jesienią ubiegłego roku. Proszę o informacje, jakie działania 

zostały podjęte od tego momentu przez rząd, którego jest pan członkiem, w celu zwiększenia 

bezpieczeństwa obszaru przesmyku suwalskiego. W szczególności: czy nastąpiło zwiększenie tam 

liczby wojsk i jakie poniesione zostały w związku z tym koszty? Czy polski rząd występował do 

innych państw NATO o stałą obecność na przesmyku suwalskim oraz np. rozmieszczenie tam 

elementów obrony przeciwrakietowej czy przeciwpancernej? 

Przesmyk suwalski to obszar, którego mieszkańcy utrzymują się głównie z rolnictwa i coraz lepiej 

rozwijającej się turystyki. Niestety, informacje medialne o zagrożeniu tego terenu potencjalnym 

atakiem nie wpływają pozytywnie na ruch turystyczny. Cała ta branża, która przez ostatnie 2 lata 

ucierpiała z powodu epidemii COVID, narażona jest na straty również w tym roku. W jaki sposób rząd 

planuje uspokoić opinię publiczną i zapewnić, że nie ma żadnego niebezpieczeństwa, poza 

powoływaniem się na art. 5 Traktatu północnoatlantyckiego? 
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